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 الرّؤية 

الدّوحة إلى تمكين   –تسعى أكاديميّة قطر  

طلّّبها من تحقيق مستويات عالية من النّموّ  

ليصبحوا الأكاديميّ والرّفاه الشّخصيّ 

مواطنين مسؤولين متجذّرين في ثقافتهم  

 المحلّيّة ومنفتحين على العالم 

Vision 

Empowering students to achieve high 

levels of academic growth and personal 

wellbeing and to be responsible 

citizens who are locally rooted and 

globally connected. 
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العام  المدير رسالة    

 
 

الأعزاء،  ياء الأمور  

 

في غلاسكو ،  الان الذي يُعقد  24كوب كان تركيز العالم هذا الأسبوع على مؤتمر

اسكتلندا حيث اجتمع العديد من قادة العالم ، بمن فيهم الأمير ، صاحب السمو الشيخ 

حد من ارتفاع  الالتدابير المتعلقة بالاستدامة وتميم بن حمد آل ثاني ، للتعهد بدعم 

 درجات الحرارة العالمية.

الدوحة بشرف حضور المؤتمر. أحدهم الطالب عبد الله فخرو الدرويش و  -كما حظي اثنان من مجتمع أكاديمية قطر 

سما أيوب وهم يمثلون شباب قطر في المؤتمر.  الطالبة ، 2021خريجة   

حلقات نقاش حول الاستدامة وسيتعاونان أيضًا مع مناظرات الدوحة. سيحضرون المؤتمر   سما في سيشارك عبد الله و

البيئة من جميع أنحاء العالم. إنهم متحمسون لمنحهم هذه  و الناشطين في أيام جنبًا إلى جنب مع قادة العالم  3لمدة 

الدوحة   -ن لدينا ممثلان من أكاديمية قطر الفرصة المرموقة ويتطلعون إلى الحدث. إنها فرصة رائعة لهم ويسعدنا أن يكو

.  قطر لتمثيل دولة  في المؤتمر  

خضع خمسة طلاب من المدرسة العليا لاختبار )القبول في الطب الحيوي( هذا الأسبوع. هذا الاختبار مطلوب للالتحاق  

أكاديمية قطر تم إجراؤه في بكلية الطب في المملكة المتحدة ويتم ترتيبه من قبل المجلس الثقافي البريطاني ، ولكن ي

أخرى. كان طلابنا الخمسة أكبر عدد من أي مدرسة في قطر وهو مؤشر   مدارسلطلابنا وأي مرشحين مسجلين آخرين من 

نتائجهم في نهاية نوفمبر و سيتلقى الطلاب الطب.  في مجالفي خدمة المجتمع  ة طلابناورغب تعليمناعلى جودة 

سعيدًا!ونتمنى لهم حظًا   

سنة في البحرين ، قبل فترة  14تهانينا أيضا لدانا خليفة في الصف الخامس التي شاركت في بطولة آسيا للتنس تحت 

مباشرة. وحصلت على المركز الثاني في فئة الزوجي والرابع في فئة الفردي وهو إنجاز رائع وأنا واثق من أننا جميعًا  الإجازة

 نهنئها. 

في المدرسة أولياء الأمور  اجتماعاتولياء الأمور على دعمهم المستمر للمدرسة. عقدت هذا الأسبوع أخيرًا ، أشكر جميع أ

مماثلة في المدرسة  اجتماعات الابتدائية ، حيث اجتمعت بعض العائلات عبر الإنترنت والبعض الآخر شخصيًا. ستكون هناك 

.  بناءهمقشة تقدم أالثانوية ، في الأسابيع المقبلة ، حتى يتمكن الآباء من منا  

.بنائكم مع أ سعيدةعطلة نهاية أسبوع  ونأتمنى أن تقض  

 ستيفن ميك

 
 
 
 



 

 
 
 
 

 

Director’s Message 
 
 
Dear Parents, 
 
The focus of the world this week has been upon the Cop26 Conference 
taking place in Glasgow, Scotland where so many of the world’s leaders, 
including the Amir, His Highness Sheikh Tamim bin Hamad Al Thani, have 
gathered to pledge their support of measures about sustainability and to 
reduce the increase of global temperatures.  
Two of the QAD community have also been privileged to attend the 
Conference. One is a present student, Abdullah Fakhroo Al Darwish and one is a graduate of 2021, Sama 
Ayoub and they are representing the youth of Qatar at the Conference. 
Abdulla and Sama will be involved in panel discussions on Sustainability and will also collaborate with the 
Doha Debates. They will attend the conference for 3 days alongside the world’s leaders, environmental 
advocates and delegates from around the globe. They are excited to be given such a prestigious 
opportunity and are looking forward to the event. It is a wonderful opportunity for them and we are 
delighted to have two representatives from QAD at the Conference and representing Qatar. 
Five students from the Senior School sat the BMAT (BioMedical Admission Test) Test this week. This test is 
required for entry into Medical School in the UK and is arranged by the British Council, but takes place at 
QAD for our students and any other registered candidates from other schools. Our five students were the 
largest number from any school in Qatar and is indicative of the quality of our students and their wish to 
serve society through medicine. They receive their results at the end of the November and we wish them 
the best of luck! 
Congratulations also to Dana Khalifa in Grade 5 who took part in the Asian Under 14 Tennis Championship 
in Bahrain, just before the break. She won the second place in the doubles category and fourth in the 
singles category, which was a fantastic achievement and I am sure that we all congratulate her. 
Finally, my thanks to all parents for their ongoing support of the school. This week there have been the 
Three Way Goal Setting Conferences in the Primary School, with some families meeting online and some in 
person. There will be similar Three Way Conferences in the Senior School, in the coming weeks, so that 
parents can discuss their children’s progress. Thank you also for sharing with your children your belief in 
the core values of the school and for reinforcing with them the expected standards.   
I hope that you have a lovely weekend with your children. 
Best wishes, 
Stephen Meek 
 
 
 

 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 

الابتدائية المدرسة مدير  رسالة

 
 
 
 
 
 

 
 

 حضرات الأهل الكرام،  
 

تحديد الأهداف مع المدرّسين هذا الأسبوع، وأنكّم وجدتموها مفيدة لكم ولأطفالكم.  أرجو أن تكونوا قد تمكّنتم من حضور اجتماعات
   .لقد طلبت إلى الأقسام تسجيل أيّ أسئلة على مستوى المدرسة الابتدائيّة قد تكون لديكم وجمعها، لإرسالها إليّ 

  :ملاحظات
ولة مدرسيّة الأسبوع المقبل كجزء من خدمتنا المستمرّة في القبول. تتطلّع المدرسة الابتدائيّة إلى الترّحيب بالعائلات الجديدة في ج

خرىيجري العمل في الوقت الحالي على اختبار الأخوة للقبول ونتطلّع إلى استقبال الطّلبات من العائلات الأ .  
لقد تلقيتّم مؤخّرًا إخطارًا حول الحصول على الصّور عبر كلاس دوجو. يرجى استخدامها لأيّ احتياجات مدرسيّة يمكن أن تكون 

  .لديكم
قد يكون البعض منكم قد لاحظوا وجود متجر الملابس للزّيّ المدرسيّ في المنطقة المظلّلة في المدرسة الابتدائيّة. يتمّ بيع القمصان 

المتجر  ات(. يقومريالًا قطريًّا )اختياريّ لمرحلة الرّوض 55الخامس( بمبلغ  -لفرق لجميع أطفال المرحلة الابتدائيّة )التمّهيديّ الجديدة ل

الدّوحة لجميع التلّاميذ لغاية الصّفّ الثاّني عشر. في حال فاتتكم الفرصة، ستكون هناك  -بتخزين كافّة قطع الزّيّ المدرسيّ لأكاديميّة قطر
اريخ جديدة صادرة عن المتجر وسأزوّدكم بها فور تأكيدهاتو . 

  أودّ إعلامكم بأنّ اليوم العالميّ للعلوم سيكون يوم الأربعاء المقبل، ويركّز بعض التلّاميذ حاليًّا على ذلك، ضمن الوحدات البحثيّة
  .الخاصّة بهم

  .يرجى الاستمتاع بمقتطفات من تعلّم الصّفّ الأوّل لهذا الأسبوع
  .أرجو لكم عطلة نهاية أسبوع سعيدة

 تحيّاتي،  
 ماري

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 

 

Principal’s message 
 

 
 
 
Dear Parents,  
 

 
I do hope that you were able to attend the goal-setting conferences  

with the Teachers this week and that youfound them beneficial,  
to both you and your children. 

I have asked the teams to record and collect any Primary  
school-wide issues that you may have, that need bringing to my  
attention and to feed them back to me. 
 
         Notices: 
 

The Primary School are looking forward to welcoming new families to a school tour next week as part 
of our ongoing service in Admissions. Currently siblings’ assessment for Admissions is being planned for and 
we look forward to welcoming applications from other families too. 

Recently you received notifications about New Wave photo access on Dojo. Please use this for any 
school photo needs that you may have.  

Some of you may have seen the Uniform pop-up shop in the Tented area in the Primary School. It is 
selling the new House Team T-shirts for all primary children KG-G5 at 55QR (optional for Preschool). The 
shop also does stock all items of our QAD Uniform for all students up to G12. If you missed the opportunity, 
there will be other dates that the shop pops up and I will communicate these once confirmed. 

For your information it is World Science Day next Wednesday and some students are currently focusing 
on such, within their Units of Inquiry. 

Please enjoy the Spotlight on Grade 1’s learning this week. 
 
Have a pleasant weekend. 
 
 
Kindest 
 
Marie 
 

  

 

 



 

 

 

 

 

 

Grade One is Growing and Learning! 

 

1A celebrates Eco Day by brainstorming ways to save energy and by wearing green! 

Also, 1A is making and sharing “air” hugs with the world while learning how to identify 

and positively manage feelings to be socially and emotionally healthy. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 



 

 

 

 
 

In 1B, we have been inquiring into taking good care of earth. 

 We were curious about recycling paper to help our planet. 

We read a story called How to Make Paper on Raz-kids and decided to have a go. 

 First we ripped the paper, after we soak it into water, then we blended it and put in a frame to dry. 

We are caring for the Earth when we recycle. 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 

 
 

 
 1C works on their Eco Goal by collecting  
 discarded items and waste and recycling  

            the objects they find. It takes teamwork to  
              make sure the job is done correctly, as well 

  as knowing how to drive a wheelbarrow! 

 

 
 
 
 
 
 
1D is working on learning new words that turn  
an okay sentence into a great sentence! Students 
 work in small groups and then solidify their learning    
 by transferring the informational text onto Seesaw  
using their technology skills. 
 
 
 

1E is making art based on step by step "How To" informational writing.  
Starting with "How to draw a folded surprise animal. 

                                                                                         " Linking with the G1 writer’s workshop ‘How To…’ books.  
Students will now make their own  

“How To” books and explain how to create other animals. 

 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 

Communication and language in Pre-School 
 

Communication, language and speech are crucial to young children’s overall development. Being able 

to listen, speak clearly and process speech sounds, to understand others, to express ideas and 

interact with others are fundamental building blocks for a child’s development. 

 

Throughout the whole preschool we promote and encourage Communication, speech and language 

because it underpins the following skills: 

 

 

• Provides a strong foundation of learning around areas such as reading writing and accessing 

the curriculum as a whole 

• Promotes social skills and friendships 

• Builds confidence 

• Supports personal, social and emotional development 

• Helps children become knowledgeable about the world around them 

 

How can you support at home? 

 

 

• Speak clearly and calmly 

• Use age appropriate and simple language 

• Repeating and modelling what the child has said 

• Describing and commenting on what is happening and what the child is doing 

• Using gesture, tones and facial expressions 

• Listening carefully when children are talking and being patient so they have plenty of time to 

respond and find their words 

• Making eye contact 

 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


